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Protokół  Nr  50/2023 

 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

odbytego w dniu 29 sierpnia 2023 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy 

obecności jak stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecni: Barbara 

Owsianowska, Piotr Robaczyński). Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pogorzeli – Karolina 

Linkiewicz, 

Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty – Marlena Kalbarczyk, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej  

    w Łukaszewie, 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2  

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4    

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych  

    położonych w Pogorzeli, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz  

    Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata  

    2023- 2026, 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na  

    ławników, 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)”. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Wizytacja gminnych jednostek oświatowych: 

    13:00 Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych im. Ziemi Pogorzelskiej  

              w Pogorzeli, 

    13:45 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli – oddział w Głuchowie, 

    14:15 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli, 
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    14:45 Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Andrzej Andrzejewski o godzinie 12:00 

dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz pracowników urzędu. 

Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 7 członków 

komisji (nieobecni: Barbara Owsianowska, Eugeniusz Paszkowski, Piotr Robaczyński), co 

pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

Następnie przewodniczący posiedzenia poinformował o wniosku o wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia 

Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój 

istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Propozycja wprowadzenia projektu uchwały została poddana pod głosowanie. Komisja Spraw 

Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) przyjęła projekt uchwały do 

porządku obrad. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej  

    w Łukaszewie, 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2  

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4    

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych  

    położonych w Pogorzeli, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz  

    Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata  

    2023- 2026, 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na  

    ławników, 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)”. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Wizytacja gminnych jednostek oświatowych: 

    13:00 Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych im. Ziemi Pogorzelskiej  

              w Pogorzeli, 
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    13:45 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli – oddział w Głuchowie, 

    14:15 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli, 

    14:45 Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Uwagę do protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji zgłosiła radna 

Daria Wyzuj. Zawnioskowała o uzupełnienie protokołu w punkcie 3. Raport o stanie Gminy 

Pogorzela za 2022 rok i wpisanie tu zgłoszonego przez radną na poprzedniej komisji wniosku 

o umieszczenie defibrylatora w ogólnodostępnym miejscu, na zewnątrz. 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

oznajmiła, że protokół w tym punkcie zostanie uzupełniony.  

Więcej uwag nie zgłoszono. Protokół przyjęty zostanie na kolejnym posiedzeniu, po 

dopisaniu zgłoszonej uwagi. 

 

Ad 3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej 

w Łukaszewie, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

położonej w Łukaszewie. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy 

Pogorzela na rzecz Powiatu Gostyńskiego. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Ponadto referent Martyna Eliasz przedstawiła 

szczegółowe informacje na temat wszystkich lokali mieszkalnych znajdujących się  

w budynku byłej szkoły w Bułakowie jak stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych 

w Bułakowie nr 58.  
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Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2 

oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego 

w Bułakowie nr 58/2 oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania 

nieruchomości.  

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4 

oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości,  
Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego 

w Bułakowie nr 58/4 oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania 

nieruchomości.  

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych 

położonych w Pogorzeli, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych 

położonych w Pogorzeli.  

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok.  

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-

2029. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata 2023- 2026, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pogorzeli Karolina 

Linkiewicz przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata 2023- 

2026. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników.  

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

przedstawiła powyższy projekt uchwały informując, że należy powołać zespół opiniujący 

kandydatów na ławników i jego członków wybrać spośród radnych. Dodała, że w dniu 

wczorajszym na posiedzeniu Komisji Budżetu Gospodarki i Rolnictwa wolę pracy w zespole 

opiniującym kandydatów na ławników zgłosiła Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj oraz 

podano również kandydaturę radnej Grażyny Naglak, która wyraziła zgodę na pracę w ww. 

zespole.  

Członkowie Komisji Spraw Społecznych zaproponowali kandydaturę radnego Jana 

Idkowskiego. Radny wyraził zgodę na pracę w ww. zespole. 

 

O godzinie 12:35 na posiedzenie dotarł radny Eugeniusz Paszkowski. Aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 8 członków komisji (2 nieobecnych). 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

Komisja Spraw Społecznych 7 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym (Jan Idkowski), (2 

nieobecnych) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. 

„Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój 

istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii 

(klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w 

ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. 

„Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój 

istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii 

(klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie, 8 głosami „za” (2 nieobecnych) pozytywnie 

zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- Gmina otrzymała grant z funduszu na zabytki na odnowienie ołtarza głównego w kościele 

pw. Św. Michała Archanioła w Pogorzeli, przyznano kwotę 980.000 zł. Składane były trzy 

wnioski, spośród których jeden rozpatrzono pozytywnie. Pozostałe dwa wnioski składane 

były na remont kościoła ewangelickiego na kwotę 2.600.000 zł oraz na rewitalizację 

cmentarza ewangelickiego.   

- Gmina otrzymała 173.750 zł na drogi polne. 

- Gmina złożyła wnioski do Polskiego Ładu na: 

 na remont kościoła ewangelickiego na 500.000 zł, w tym roku udało się dach zrobić za 

183.000 zł, ta inwestycja będzie w 100% sfinansowana przez Urząd Marszałkowski, 

aneks do umowy jest już podpisany, 

 na przebudowę ulic wyłożonych trylinką: Bohaterów Westerplatte, Szarych Szeregów 

i St. Żeromskiego, które się rozjeżdżają, 

 na modernizację dalszego ciągu ulicy Wiosny Ludów do Głuchowa, 

 na przebudowę ulicy Gostyńskiej, 

 na trzy drogi: w Bułakowie od szkoły aż do granicy z Mokronosem, w Gumienicach 

tzw. byłą żużlówkę, z Wziąchowa do Małgowa. 

- Zakończono przebudowę dróg gruntowych, które były dofinansowane z Funduszu Polski 

Ład, 5% to udział gminy, wykonano odcinki ulic w Pogorzeli takie jak: Glinki, H. 

Sienkiewicza, M. Konopnickiej, Dworzec, Spółdzielcza, Słoneczna, w Ochli do Józefowa 

Ochelskiego i w stronę Targoszyc, w Kromolicach odcinek do byłego przedszkola,  

w Kaczejgórce do byłej stacji PKP i kawałek dalej prawie do granicy gminy, w Gumienicach 

do Dobrej Pomocy, w Małgowie do Stawów.  

- Zakończyła się przebudowa ul. Ogrodowej, której koszt wyniósł 397.000 zł. 
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- Trwają prace przy modernizacji chodników i wjazdów przy części ulic takich jak: 

Koźmińska, Borecka, Plac Powstańców Wlkp., Rynek, Glinki, Wałowa. Firma zapowiada, że 

remont tych ulic zacznie się we wrześniu, położony zostanie nowy asfalt, zmodernizowane 

zostaną także odcinki dróg w Kromolicach, Wziąchów-Paradów, w Kaczejgórce  

i w Bułakowie. 

- Pomyślnie zakończyły się odwierty w sprawie poszukiwania ujęć wody na terenie gminy, 

zlokalizowano 5 studni, które dają pozytywne efekty wydatków wody dających gwarancję 

uzyskania minimum 70 mᶟ wody na godzinę, to byłaby trzecia pod względem wielkości stacja 

hydroforowa w związku po Łagiewnikach i Bukownicy, a tam związek otrzymał po 5.000.000 

zł dotacji na gruntowną modernizację tych hydroforni. Nasza gmina prawie połowę wody 

dostaje z zewnątrz z Łagiewnik i z Siedlec, więc jest to ważne, żeby ta stacja w Pogorzeli 

powstała. Planujemy ją ewentualnie postawić obok oczyszczalni ścieków, tam trwają 

rozmowy o wykupie lub zamianie gruntu. Jeśli te środki by były związek wystąpi o ok. 

10.000.000 zł, całkowity koszt wyniósłby 17.000.000 zł, w tym byłoby podłączenie 

wszystkich studni, ale może po kolei uda się to zrobić. Do inwestycji w Bukownicy  

i w Łagiewnikach związek musiał zaciągnąć prawie 6.000.000 zł kredytu, żeby móc 

dokończyć te dwa zadania, więc to jest dość sporo. Jest 5 odwiertów pozytywnych  

w Pogorzeli, były one robione w ostatnich dniach, ostatni był robiony na terenie tzw. byłej 

strzelnicy w lasku przy drodze do Gumienic i tam też dosyć pozytywny odwiert. Jedna ze 

studni byłaby po drugiej stronie jak jest oczyszczalnia ścieków w Pogorzeli, więc byłoby 

dosyć blisko do jej podłączenia i wszystko byłoby umiejscowione w kompleksie, 

oczyszczalnia ścieków razem z hydrofornią w jednym miejscu, może to się da zrealizować za 

2, 3 lata jeśli uda się pozyskać dotację. 

- Burmistrz zaprosił na cykl imprez gminnych odbywających się w dniach 1-4 września 2023 

r., w tym dzień sera smażonego, dożynki gminne, piknik rodzinny.  

- Zmarł sołtys sołectwa Bielawy Pogorzelskie pan Ryszard Przybylski, przedterminowe 

wybory odbędą się 5 września 2023 r. 

- W dniach 14-17 września 2023 r. odbędzie się wyjazd delegacji naszej gminy do Leudal. W 

wyjeździe wezmą udział osoby, które zasłużyły się współpracując z holenderską gminą. 

Obchodzone jest 30-lecie współpracy, więc pojadą ci co rzeczywiście wiele lat na rzecz tej 

współpracy działali i to nie tylko na oficjalnych spotkaniach, ale też w takich sprawach jak 

przyjmowanie darów, szykowanie darów, organizowanie noclegów dla gości z zagranicy, 

tłumaczenie przez wiele lat, dlatego jedzie pani Karolina Jarus i pani Monika Płachta, u której 

też wielokrotnie goście nocowali, pani Maria Pazoła z rady, która od samego początku 

istnienia komitetu w nim działa, ja jako burmistrz z obowiązku, pan Włodzimierz Kogut jako 

przewodniczący komitetu. Chcemy to 30-lecie jakoś zamknąć, podsumować. Pewnie wkrótce 

będą wybory nowego komitetu, bo dużo osób już odeszło, pan Kogut w tym roku chce odejść, 

więc nastąpi takie pożegnanie tych członków, którzy przez 30 lat pracowali na rzecz 

komitetu.  

- Wystąpiliśmy jako Stowarzyszenie Południowo-Zachodniej Wielkopolski z apelem do 

prezydenta Andrzeja Dudy o niepodpisywanie ustawy o prawie geologicznym i górniczym, 

jest obawa, że o gruntach, gdzie są zasoby węgla nie będzie mógł decydować samorząd, 

wręcz nie będzie miał nic do powiedzenia w tym względzie, tylko minister odgórnie będzie 

mógł zarządzić, że są to złoża strategiczne i zabronić tam budowy czegokolwiek, zatem duża 

część Krobi i Miejskiej Górki byłaby zablokowana jeśli chodzi o inwestycje. 

- Została przyznana dotacja na dach kościoła ewangelickiego w wysokości 183.256,25 zł 

przez Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego, początkowo Pogorzelskie 

Towarzystwo Kulturalne dostało 110.000 zł, a teraz aneks do umowy jest już podpisany, 

gmina udzieli pożyczki PTK i potem gdy PTK otrzyma te środki to odda je gminie, także te 

środki w całej wysokości wrócą do gminy. 
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Przewodniczący posiedzenia Andrzej Andrzejewski zgłosił, że na nowo położonym 

asfalcie na ul. Glinki na wysokości nieżyjącego już Stanisława Foltynowicza po deszczu stoi 

kałuża, w tym jednym miejscu gromadzi się woda, jest to niedaleko studzienki, tak jakby ze 

spadem był problem. 

Ponadto zgłosił również, że wkrótce na nowo zrobionej drodze może zostać 

rozjeżdżony asfalt w miejscu wjazdów na pola, zwrócił uwagę, że pobocze nie jest dobrze 

utwardzone, więc najpierw rozjedzie się pobocze, a następnie asfalt zacznie się rozjeżdżać.  

Burmistrz oznajmił, że zrobione jest to zgodnie z projektem, boki zostały utwardzone 

kruszonym kamieniem i taka była tu możliwość, trzeba by było tu specjalne wjazdy na pola 

robić. 

Przewodniczący obrad Andrzej Andrzejewski dodał, że gdy jest sucho to nie ma 

problemu, ale gdy popada deszcz to kruszywo nie zdaje do końca egzaminu, najlepiej gdyby 

były powstawiane krawężniki. 

Burmistrz odpowiedział, że gwarancja obowiązuje tu 5 lat, okaże się czy coś zacznie 

się dziać i w razie czego będzie to poprawiane. 

Następnie przewodniczący obrad Andrzej Andrzejewski nawiązał do wcześniejszej 

wypowiedzi burmistrza o złożeniu wniosku na remont ulicy Szarych Szeregów ze względu na 

to, że jest rozjechana, oznajmił, że to głównie ci co się budowali rozjechali tę drogę. 

Burmistrz odpowiedział, że akurat najbardziej ta droga rozeszła się przy dwóch 

niezabudowanych działkach na samym końcu. Na tej części zrobiły się duże szpary pomiędzy 

trylinkami. Teraz gdy nowi się budują i robią przyłącza to rozkopują resztę, najgorzej 

wygląda to z podłączeniem gazu, ponieważ znajduje się on po drugiej stronie tych nowych 

działek. 

 

Radny Eugeniusz Paszkowski zgłosił, że na ul. Krobskiej, obok drogerii po każdym 

deszczu stoi woda. 

Burmistrz oznajmił, że właśnie wczoraj na tej ulicy kawałek dalej obok sklepu 

spożywczego robiona była studzienka, zauważył, że tam jest minimalny spad i woda schodzi, 

ale bardzo powoli. 

Przewodniczący obrad Andrzej Andrzejewski zaproponował, aby obok drogerii przy 

krawężniku wyciąć rowek, który pomógłby odebrać tę wodę, ponieważ tak się teraz buduje. 

Burmistrz odpowiedział, że tak się już buduje nowe drogi, zaznaczył, że trzeba to 

zgłosić do powiatu, ponieważ to nie jest droga gminna. 

 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zgłosiła prośbę o uzupełnienie brakującej kostki 

brukowej na ścieżce pieszo-rowerowej na ul. Gostyńskiej na odcinku pomiędzy firmą 

produkującą okna, a zakładem mechaniki pojazdowej, dodała, że jadąc rowerem można tego 

ubytku nie zauważyć i się wywrócić. 

 

Ponadto Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zapoznanie się z przesłanym na 

skrzynki mailowe pismem, które wpłynęło do Rady Miejskiej w Pogorzeli z Ministerstwa 

Spraw Zagranicznych, od Pełnomocnika Rządu do Spraw Odszkodowań za Szkody 

Wyrządzone Agresją i Okupacją Niemiecką w latach 1939-1945 z apelem o godne 

upamiętnienie 84. rocznicy brutalnej agresji Niemiec na Polskę. W piśmie znajduje się 

propozycja podjęcia takich działań jak: podjęcie uchwały wyrażającej poparcie dla starań 

zmierzających do uzyskania odszkodowań za straty wojenne, upamiętnienie miejsc zbrodni 

niemieckich w rejonie oraz oszacowanie strat wojennych na obszarze gminy (załącznik nr 15 

do protokołu).  
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Ad 5. Wizytacja gminnych jednostek oświatowych: 

    13:00 Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych im. Ziemi Pogorzelskiej  

              w Pogorzeli, 

 

Dyrektor ZSOiZ w Pogorzeli Jarosław Adamczak oprowadził radnych po szkole 

zwracając uwagę na wykonane w ostatnim czasie inwestycje: wymiana oświetlenia na 

energooszczędne, ledowe oraz wymiana pieca c.o. gazowego na nowy. Oznajmił, że szkoła 

jest w pełni przygotowana na przyjęcie uczniów w nowym roku szkolnym.  

Zwrócił uwagę na potrzebę przeprowadzenia na terenie placówki następujących prac  

i remontów: 

- poprawienie kostki brukowej i krawężników na parkingu przy szkole, która upadła ze 

względu na wykonywane przez MZWiK przekopy, 

- wymiana okien na poddaszu, 

- problem z przeszkadzającymi i brudzącymi gołębiami. 

 

    13:45 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli – oddział w Głuchowie, 

 

 Dyrektor przedszkola Ewa Fiłyk oraz przyszła dyrektor przedszkola Grażyna 

Szymczak oprowadziły radnych po terenie placówki.  

Pokazały radnym plac zabaw zwracając uwagę na konieczność odgrodzenia części 

przedszkolnej placu zabaw od części mieszkalnej tego budynku. W części mieszkalnej,  

w ogrodzie prowadzone były prace budowlane stwarzające niebezpieczeństwo dla bawiących 

się dzieci ze względu na nieodpowiednie zabezpieczenie tego terenu, została wykopana dziura 

i należałoby to odgrodzić. Ponadto zawnioskowano o wyznaczenie (urealnienie) terenu dla 

lokatorów mieszkających w budynku przedszkola, uregulowanie spraw dzierżawcom. 

Zgłoszono również potrzebę wymiany przystanku przy przedszkolu, a także zwrócono 

uwagę na ciągłe zajmowanie parkingu przedszkolnego przez samochody pracowników firmy 

„Bolsius”, którzy z przystanku przy przedszkolu wsiadają do autobusu wiozącego ich do 

zakładu pracy. 

Dyrektor przedszkola Ewa Fiłyk poinformowała radnych, że od 1 września  

w Głuchowie ruszają pełne dwa oddziały, w związku z tym zaproponowała utworzenie na 

miejscu kuchni lub dowożenie posiłków do oddziału. Ponadto zawnioskowano o wymianę 

drzwi wejściowych do budynku przedszkola. W rozmowie poruszono też problem braku 

żłobka na terenie gminy. 

 

    14:15 Przedszkole Samorządowe Raj Psotników w Pogorzeli, 

 

Dyrektor Ewa Fiłyk poinformowała radnych o nowych inwestycjach 

przeprowadzonych w budynku przedszkola: 

- wprowadzono elektroniczny system ewidencji i rozliczania czasu pobytu dziecka  

w przedszkolu, 

- wyremontowano łazienkę przy sali w grupie Żabki, 

- przeprowadzono gruntowną modernizacje kuchni przedszkolnej, której koszt wyniesie ok 

100.000 zł, 

- w 90% zostało wymienione oświetlenie na ledowe. 

- zakupione zostały dwa urządzenie do udrożniania dróg oddechowych w przypadku 

zadławienia lub zakrztuszenia, jedno jest w Pogorzeli, drugie w oddziale w Głuchowie. 

Dyrektor Ewa Fiłyk zgłosiła następujące potrzeby: 

- wymiana starych sztućców na nowe (jeśli pozostaną oszczędności z remontu kuchni sztućce 

zostaną zakupione), 
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- mogłyby zostać zakupione nowe urządzenia na plac zabaw, 

- w przyszłym roku muszą zostać wymalowane sale, 

- do wymiany pozostała podłoga w jednej z sal, 

- potrzebny jest pedagog specjalny, psycholog, niestety odgórne wymogi co do kwalifikacji są 

stawiane, ale nie idą za tym środki finansowe, jest umieszczane ogłoszenie o naborze, ale nikt 

się nie zgłasza. 

 

    14:45 Szkoła Podstawowa im. Adama Mickiewicza w Pogorzeli. 

 

Dyrektor szkoły Paweł Marciniak poinformował radnych o zakończeniu prac 

związanych z termomodernizacją budynku szkoły: zostało wykonane docieplenie  

i wykończenie elewacji, ocieplono ściany budynku 15 centymetrowym styropianem, 

wykonano docieplenie dachu, wymieniono stolarkę okienną i drzwiową m.in. wymieniono 

główne drzwi szkoły,  budynek został rozbudowany o nową kotłownię gazową z likwidacją 

istniejącej kotłowni węglowej, wymieniono grzejniki, na dachu wykonano instalację 

fotowoltaiczną, wymieniono instalację odgromową, jak również wymieniono źródła światła 

na energooszczędne. Zadanie pn. Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły 

Podstawowej w Pogorzeli dofinansowane zostało z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Programu Inwestycji, koszt to ponad 3.000.000 zł. 

Ponadto przeprowadzono modernizację oświetlenia w sali sportowej, stare oświetlenie 

zostało wymienione na energooszczędne, ledowe oraz założono monitoring w szkole. 

Dyrektor zwrócił uwagę na potrzebę przeprowadzenia następujących remontów: 

- modernizacja kuchni, gdzie wkrótce sprzęt kuchenny zostanie wymieniony na 

energooszczędny, meble kuchenne nadają się do wymiany, 

- remontu wymaga stołówka szkolna, w tym do wymiany są stoły, 

- należy odmalować budynek hydroforni, 

- należy odmalować budynek na orliku. 

 

Ad 6. Zamknięcie 
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych  

o godz. 15:30 zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący  

                                                                      Komisji Spraw Społecznych 

                                                                                  

                                                                           Andrzej Andrzejewski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


